

Title (en)

Dismountable wagon for the technical coordination of road-rail transport.

Title (de)

Demontierbarer Waggon für die technische Koordination des kombinierten Schienen- und Strassenverkehrs.

Title (fr)

Wagon démontable pour la coordination technique du transport rail-route.

Publication

**EP 0032471 A2 19810722 (FR)**

Application

**EP 81400027 A 19810109**

Priority

- FR 8000705 A 19800114
- FR 8010077 A 19800506

Abstract (en)

[origin: ES8200282A1] The present invention relates to a dismountable car for the technical coordination of rail-highway transport, wherein the car is adapted to support two identical loads and its chassis is in two elements respectively borne by the end bogies and provided with traction and buffer members, these two elements being connected in the median zone of the car by disconnectable connection means and their corresponding ends being adapted to be supported by retractable support devices which may rest via lower rail wheels on the rails and abut on these elements to maintain them substantially horizontal and lift or lower their free ends slightly.

Abstract (fr)

Le wagon est destiné à supporter notamment deux chargements identiques 32, 33 et son châssis est en deux éléments 30, 31 portés respectivement par les bogies extrêmes 1, 2 et munis des organes de tamponnement et de traction, ces deux éléments étant reliés dans la zone médiane du wagon par des moyens de liaison désassemblables 11 à 17 et leurs extrémités correspondantes étant susceptibles d'être supportées par des dispositifs de soutien escamotables 34, 35 pouvant reposer par des galets ferroviaires inférieurs 40 sur les rails 27 et prendre appui sur ces éléments pour les maintenir sensiblement horizontaux et soulever ou abaisser légèrement leurs extrémités libres.

IPC 1-7

**B61D 3/16**

IPC 8 full level

**B61D 3/00** (2006.01); **B61D 3/16** (2006.01); **B61D 3/20** (2006.01); **B61D 5/00** (2006.01); **B61F 13/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B61D 3/005** (2013.01 - EP US); **B61D 3/16** (2013.01 - EP US); **B61D 3/20** (2013.01 - EP US); **B61D 5/00** (2013.01 - EP US);  
**B61F 13/00** (2013.01 - EP US)

Cited by

EP0332040A1; FR2628037A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0032471 A2 19810722**; **EP 0032471 A3 19810923**; **EP 0032471 B1 19840808**; CA 1167321 A 19840515; DE 3165295 D1 19840913;  
ES 498686 A0 19811101; ES 8200282 A1 19811101; US 4397601 A 19830809

DOCDB simple family (application)

**EP 81400027 A 19810109**; CA 368361 A 19810113; DE 3165295 T 19810109; ES 498686 A 19810113; US 22292781 A 19810106